

**Dover American International School**  
**Message to Parents**  
**Corona Virus**  
**Update May 17th 2020**  
**Message Nine**

**Staff Returning to the DAIS Building May 31<sup>st</sup>, 2020**

On Sunday May 31, 2020, DAIS staff will be returning to the school building to complete their daily duties. Students will NOT be returning to the building at this time. Staff will be returning to complete on-line lessons, grading, and reporting as well as year-end duties. Social distancing, masks and limited numbers of people allowed to congregate in each room will be applied.

**Students will return to DAIS on Sunday August 23<sup>rd</sup>, 2020**

Targeted date for students to be returning for the 2020-2021 academic school year is Sunday August 23<sup>rd</sup>, 2020. This early start will be dedicated to providing program review and establishing classroom routines to prepare for the new academic year. Updates concerning the August 23th opening will be provided to parents as more information is released from the Ministry. It must be stressed, as the school prepares to receive students and staff, safety will be our priority.

**Key Dates for Students and Parents**

<b>Month / Date</b>	<b>Time and Activity</b>
May 17 <sup>th</sup> – 21 <sup>st</sup>	Grades 3-8 Projects draft submission due date
May 19 <sup>th</sup>	Grade 9,10,11 English / Social Project draft submission due date
May 20 <sup>th</sup>	Grade 9,10,11 Science Project draft submission due date
May 24 <sup>th</sup> – 26 <sup>th</sup>	Eid Holiday – no on-line activity will take place
May 30 <sup>th</sup>	Due Date for Down Payment for 2020-21 School Year - Parents are kindly requested to pay 7000 LE for each child they have in KG to grade 11 and pay 10 000 LE for a child in grade 12.
June 2 <sup>nd</sup>	No Renweb viewing access for parents for all Divisions – Report Cards will be created
June 7 <sup>th</sup> – 11 <sup>th</sup>	Grades 3-8 Project final submission due date
June 7 <sup>th</sup>	Grade 9,10,11 English / Social Project final submission due date
June 8 <sup>th</sup>	Grade 9,10,11 Science Project final submission due date
June 25 <sup>th</sup>	Electronic distribution of report card to parents <b>(Sent via Renweb)</b>

**Parent Feedback concerning On-Line Learning**

Since on-line learning began, DAIS Vice-Principals and their supervisors have been making random calls to parents concerning the service they are experiencing. Each division contacts five parents randomly each week and asks three questions:

- Stop – Concerning on-line learning what would you like DAIS to stop doing?
- Start – Concerning on-line learning what would you like DAIS to start doing that is not being addressed?
- Continue – Concerning on-line learning what would you like DAIS to continue doing (what are we doing well)?

**Comments we have received this past two weeks and how we have responded.**

**Special Note** – We have received a number of comments from parents noting that e-learning will never replace the classroom. This is a belief that staff also share, however given our current situation we are working very hard to try and make the e-learning platform as accommodating as possible.

Kindergarten	Parent Feedback	School Response
<b>Start</b>	Giving less work, students and parents are overwhelmed.	The school explained that teachers are posting <b>one</b> classwork and <b>one</b> homework assignment per subject. All lessons are uploaded on Sundays. Assignments are expected to be returned completed on Thursdays according to the homework policy. Assignments are limited to Math, English, Arabic and Second Language. Other subjects will be activities (Art, P.E., Social Studies, Music), or experiments (Science).
	Reducing the time of the recorded videos as sometimes the students have to watch 5 videos a day.	The school will make sure to communicate their request to the teachers.
<b>Stop</b>	Nothing was mentioned; parents are satisfied.	The school will continue following the schedule, providing zoom sessions as well as supporting material to deliver the lessons' objectives to the students.
	They highly appreciate DAIS sincere effort to provide quality education to students; can't think of any undesirable practice that we need to stop at that point.	
<b>Continue</b>	Posting videos recorded by the teachers.	Continue posting pre-recorded video. Continue zoom live sessions.
	The parents are asking to continue Ramadan schedule timing till the end of the year.	The school ensure that we will continue Ramadan's schedule and informed them that no new lessons will be delivered after May 17th.
<b>How are you doing?</b>	Parents are spending their days tethered to their homes, trying to think up activities to occupy their children.	The school wishes everyone to be safe and healthy. We thank the parents for being collaborative in meeting their children's learning needs.
	Being home-quarantined is very boring for parents and students. The students really missed the school.	The school hopes this challenging period will end up soon. Ms. Nada will continue following up with the parents.
Elementary	Parent Feedback	School Response
<b>Start</b>	Parents are really satisfied with the quality of service offered by DAIS, Increasing the zoom time or adding extra sessions might be the only thing. As they believe a 30 minute session is not enough to have everyone get engaged. Teachers can use zoom time for project feedback.(During drafts	The possibility of prolonging the zoom sessions will be definitely discussed with school administration. But for the time being, we will make sure that the time available is used wisely. Zoom sessions will be used for constructive feedback given to students and responding to any related questions.

	submission)	
<b>Stop</b>	There was no undesired practice shared by any parent, during this round of survey that elementary school needed to stop. There was no undesired practice shared by those contacted this week.	*Parents feedback will always be reviewed, and any adjustments needed will take place as long as it serves the good of our students` learning and Well-being.
<b>Continue</b>	DAIS recorded videos and the other multiple resources available on Google classroom have been great benefit to our children.Prompt responses to phone calls is highly appreciated by our parents.	The posting of teacher videos has proved to be an effective learning practice. DAIS is considering using this approach to support lessons during instruction for next School years.
<b>How are you doing?</b>	Our Parents are generally doing well, waiting for this critical situation to come to an end so they can resume their regular life. One parent was sick and needed to prolong submission date of her son`s assignments.	We wish all our parents are good and safe.
	Our parents are generally doing well. Their children miss school so much.	It is our responsibility and commitment to continue to serve our parents and students during exceptional times.
<b>Middle</b>	<b>Parent Feedback</b>	<b>School Response</b>
<b>Start</b>	No comments	
	Zoom sessions are short; start doing 2 consecutive sessions to be more useful. Use zoom session as classwork, teacher work something with the student as a classwork. When we come back to school, teachers have to explain again lessons which related to the lessons in the new school year.	Relay message to teachers. Some teachers actually give more than one session when the time is cut short. Teachers respond to student questions and then ask them to answer the CW after they are done; however during the zoom session students take turn answering examples posted on the teachers` screen.
<b>Stop</b>	Giving a lot of CW, HW especially in Ramadan days.	School has already reduced the amount of CW, HW.
	Sometimes so much work is sent to students.	This week represents the last week for any new assignments. Assignments are limited to 1 CW, 1 HW, 1 Quiz per week per subject.
<b>Continue</b>	Continue what we do. Zoom sessions, schedule, responding to students. They are very satisfied.	Continue with the support and feedback provided by the teachers and the administration.
	Continue what we do. Zoom sessions, schedule, responding to students, contacting with parents. They are very satisfied.	Ms. Mona Shaaban has started giving extra zoom sessions to struggling students in Science.
<b>How are you doing?</b>	Students and parents felt stressed and loaded especially in Ramadan days as it is short and they couldn`t sleep	The amount of HW and CW has been reduced to 1 CW and 1HW per week per subject to alleviate some of the stress.

	enough. The stress is even more now that they are staying at home and couldn't do any other activities.	Art, PE and Music have been stopped as well.
	Some are good and enjoying staying at home. Others started to feel stressed, bored and tired and need to finish the school year as soon as possible.	This week is the final week of new material. Hopefully the stress will be less as students focus on the projects.
<b>High School</b>	<b>Parent Feedback</b>	<b>School Response</b>
<b>Start</b>	Parents and students are satisfied with the services provided by teachers. Parents were concerned about delay of grade entry on the system.	A Weekly report is sent by the supervisor in charge of monitoring the Renweb to Ms. Dina and Ms.Reham to review which grades are missing.
	Nothing was mentioned.	Students are focusing on their projects for the mean time.
<b>Stop</b>	Sending a very short notice to cancel the live session for students.	Unfortunately, this happened few times with some teachers due to internet connection issues. A few teachers had faced this problem right before the live session timing however, they rescheduled for a compensative session. Ms.Reham El hossiny will be in charge of grade 9 Math live session due to Ms. Samar's bad health condition.
	Students are overwhelmed this week as it was assigned for the Arabic projects submissions, core subjects first draft submissions and the redo chance for missed quizzes as well. Delay of few grades' entries on the system as the students need to know which quizzes they will have to make up for.	Teachers have sent the names of students who had late assignments' submissions as well as those who missed taking their quizzes on time. Ms. Rana has contacted students' parents to emphasis on how important it is to complete the missing work during the week of May 17 - 21.
<b>Continue</b>	Recorded videos created by teachers are very beneficial as well as live sessions.	Teachers are to continue the recorded videos to guide their students especially during the projects' process.
	Parents are very satisfied and highly appreciate the huge effort made by the teachers to deliver the main objectives to their students.	Teachers are to continue the recorded videos to guide their students especially during the projects' process.
<b>How are you doing?</b>	Being home-quarantined is very boring for parents and students as well. Hope this crisis will end up safely.	Ms.Rana will continue following up on the high school students' emotional and health status.
	Students are missing attending their classes on school premises, teachers and colleagues as well. They are desperately looking for returning back to school.	Ms. Rana will continue following up on the high school students' emotional and health status.

## مدرسة دوفر الأمريكية الدولية

### رسالة إلى أولياء الأمور

#### فيروس كورونا

تحديث 17 مايو 2020

الرسالة رقم 9

السادة / أولياء الأمور،،،

تحية طيبة و بعد،،،

نود أن نعلن لسيادتكم التحديث التالي:

### عودة الموظفين إلى مدرسة DAIS في 31 مايو 2020

سيتم عودة جميع العاملين بالمدرسة لممارسة مهامهم الوظيفية اعتباراً من 31 مايو لسنة 2020. وهذا القرار سارى فقط على الموظفين وليس الطلبة في الوقت الراهن. سيتم بث باقى الدروس التعليمية الخاصة بكل مدرس عبر الإنترنت من داخل المدرسة مع وضع الدرجات وتجهيز الشهادات لنهاية العام الدراسى بالإضافة إلى باقى المهام الخاصة بالتجهيزات للعام الدراسى الجديد من قبل المدرسين والإداريين. سيتم تطبيق التباعد الاجتماعي وإرتداء الأقنعة وسيكون هناك عدد محدود من الأشخاص المسموح لهم بالتجمع في كل فصل أو مكتب بالمدرسة.

### سيعود الطلاب إلى المدرسة يوم الأحد الموافق 23 أغسطس 2020

الموعد المقرر للطلاب للعودة للعام الدراسى لسنة 2021/2020 هو يوم الأحد الموافق 23 أغسطس 2020. وستخصص هذه البداية المبكرة عن المعتاد لتوفير حصص للمراجعة وتجهيز شامل للفصول و إعداد الطلبة لإستقبال العام الدراسى الجديد. سيتم التواصل بشكل مستمر مع أولياء الأمور كما هو متبع حالياً وإعلان تحديث أى بيانات خاصة بالوزارة أو بالمدرسة. وعلى أولياء الأمور والطلبة التأكد من أن سلامة الطلاب والموظفين هى الأولوية الأساسية للمدرسة.

### التواريخ الرئيسية للطلاب وأولياء الأمور

التاريخ / الشهر	الميعاد النهائى للمواد
من 17 مايو الى مايو 21	تسليم المسودة الاولى لمشروع الطلبة من الصف الثالث الابتدائى حتى الصف الثانى الإعدادى
19- مايو	تسليم المسودة الاولى لمشروع مادة اللغة الإنجليزية والمواد الإجتماعية الانجليزية للطلبة من الصف الثالث الإعدادى إلى الثانى الثانوى
20 – مايو	تسليم المسودة الاولى لمشروع مادة العلوم للطلبة من الصف الثالث الإعدادى إلى الثانى الثانوى
24-26 – مايو	إجازة عيد الفطر وبناء عليه لن يكون هناك أى أنشطة دراسية خلال هذه الفترة
30 – مايو	موعد استحقاق الدفعة الأولى للعام الدراسى 2021 - 2020 - يرجى من أولياء الأمور سداد مبلغ وقدره سبعة آلاف جنيهاً مصرياً لكل طالب من مرحلة رياض الأطفال إلى الصف الثانى الثانوى وسداد مبلغ عشرة آلاف جنيهاً مصرياً لطلاب مرحلة الصف الثالث الثانوى.
2 – يونيو	سيتم غلق برنامج RENWEB على أولياء الأمور لاتمام شهادات نهاية العام
7 - يونيو	تسليم المشروع النهائى الخاص بمادتى اللغة الإنجليزية والمواد الإجتماعية لطلاب الصف الثالث الإعدادى حتى الصف الثانى الثانوى
7 - 11	تسليم المشروع النهائى للطلبة من الصف الثالث الابتدائى حتى الصف الثانى الإعدادى
8 - يونيو	تسليم المشروع النهائى الخاص بمادة العلوم لطلاب الصف الثالث الإعدادى حتى الصف الثانى الثانوى

ملاحظات أولياء الأمور المتعلقة بالتعلم عبر الإنترنت

منذ بدء تفعيل نظام التعلم عبر الإنترنت تم البدء في إجراء مكالمات لأولياء الأمور بصورة عشوائية من قبل مديري كافة المراحل التعليمية في المدرسة ومساعدتهم للإستفسار عن الخدمة المقدمة من المدرسة بخصوص هذا الشأن. كل قسم من أقسام المدرسة ملتزم بإجراء خمسة مكالمات عشوائية لسؤال أولياء الأمور كالاتي :

- التوقف عن – ماذا تريد أن تتوقف المدرسة عن فعله فيما يتعلق بنظام التعلم عبر الإنترنت.
- البدء في – ما الذى تريد المدرسة البدء في فعله فيما يتعلق بنظام التعلم عبر الإنترنت.
- الإستمرار في - ماذا تريد أن تستمر المدرسة في فعله فيما يتعلق بنظام التعلم عبر الإنترنت.

التعليقات التي تلقيناها من أولياء الأمور في الأسبوعين الماضيين وكيف استجبنا لها.

**ملاحظة خاصة** لقد تلقينا عدداً من التعليقات من أولياء الأمور تشير إلى أن التعلم الإلكتروني عبر الإنترنت لن يحل محل التعليم المتعارف عليه وهو من داخل فصول المدرسة والتفاعل مع المدرس والطالب وجهاً لوجه. هذا الرأى متداول بين المدرسين أيضاً ولكن نظراً للوضع الحالى فإننا نعمل بكل جد وإخلاص لمحاولة جعل نظام التعلم عبر الإنترنت أكثر فاعلية وإستفادة للطالب على قدر الإمكان.

مرحلة رياض الأطفال	رد فعل أولياء الأمور	إستجابة المدرسة
البدء في	التقليل من الواجبات الدراسية: إن الطلاب وأولياء الأمور يشعرون بالإرهاق	قامت المدرسة بتوضيح هذه المسألة بأن المدرسين يقومون ببث واحداً من كل من الواجبات المنزلية (HW) والواجب الدراسي (CW) لكل مادة. يتم تحميل جميع الواجبات الدراسية عبر الإنترنت يوم الأحد من كل أسبوع. من المتوقع الإنتهاء من هذه الواجبات وإرسالها عبر الإنترنت من قبل الطالب في يوم الخميس من كل أسبوع. وتقتصر الواجبات المرسله على مواد الرياضيات واللغة الإنجليزية واللغة العربية واللغة الثانية. أما المواد الأخرى فسيتم تقييمها من خلال الأنشطة الدراسية وهي المواد الآتية: (الرسم – التربية البدنية – الدراسات الإجتماعية – الموسيقى - العلوم)
	تقليل وقت مقاطع الفيديو المباشرة حيث يضطر الطالب أحياناً إلى مشاهدة 5 مقاطع فيديو يومياً.	سوف تحرص إدارة المدرسة على التأكد من تبليغ هذا الطلب إلى المدرسين.
التوقف عن	هناك شعور بالرضا من تجاه أولياء الأمور ولم يتم ذكر أى معلومة	ستستمر المدرسة في متابعة الجدول المدرسى المعلن ، وتوفير جلسات ZOOM بالإضافة إلى تقديم المواد الداعمة لتحديد أهداف الدروس المستفيد منها الطالب.
	إنهم يقدرون تقديراً عالياً جهود المدرسة الصادقة لتوفير تعليم عالي الجودة للطلاب ؛ لا يمكن التفكير في أي ممارسة غير مرغوب فيها تحتاج إلى التوقف عند هذه النقطة	

الإستمرار فى	بث مقاطع الفيديو المسجلة من قبل المدرسين	الإستمرار فى بث الفيديوهات المسجلة مسبقًا. الإستمرار فى بث جلسات ZOOM المباشرة.
كيف الحال؟	يطالب أولياء الأمور بمواصلة جدول المدرسة الخاص بتوقيت رمضان حتى نهاية العام. يقضى أولياء الأمور أوقاتهم مقبدين بمنزلهم ، محاولين التفكير في أنشطة مختلفة لملاء وقت فراغ أولادهم.	تضمن المدرسة الإستمرار فى جدول رمضان وأنه لن يتم بث دروس جديدة بعد 17 مايو. تتمنى المدرسة أن يكون الجميع بأمان وصحة. و نشكر أولياء الأمور لتعاونهم على توفير الإحتياجات الخاصة بالنظام التعليمى الحالى.
مرحلة الإبتدائى	رد فعل أولياء الأمور	إستجابة المدرسة
البدء فى	أولياء الأمور راضون حقًا عن جودة الخدمة التي تقدمها المدرسة ، قد يكون الشيء الوحيد المتوقع هو زيادة وقت الجلسات الخاصة ب zoom أو إضافة جلسات أخرى . لأنهم يعتقدون أن جلسة المستغرقة 30 دقيقة لا تكفي لمشاركة الجميع فيها. يمكن للمدرسين استخدام وقت جلسات zoom للرد على تساؤلات الطلبة	بالتأكيد سيتم مناقشة إمكانية إطالة جلسات zoom مع إدارة المدرسة. ، ولكن فى الوقت الحالى ، سنتأكد من استغلال الوقت المتاح بحكمة. سيتم استخدام جلسات zoom للرد على أى أسئلة تخص الطالب.
التوقف عن	هناك شعور بالرضا من تجاه أولياء الأمور ولم يتم ذكر أى معلومة. لم يكن هناك أى ممارسة غير مرغوب فيها تم التعليق عليها من قبل أولياء الأمور الذى تم الإتصال بهم.	ستتم مراجعة تعليقات أولياء الأمور بصفة دائمة ، وسنجرى أى تعديلات مطلوبة طالما أنها فى مصلحة الطالب.
الإستمرار فى	تعد مقاطع الفيديو المسجلة والموارد المتعددة الأخرى المتاحة على Google classroom فائدة كبيرة للطلاب، والإستجابة السريعة للمكالمات الهاتفية من أولياء الأمور هى محل تقدير منهم لمدرستنا	لقد أثبت بث مقاطع الفيديو من قبل المدرسين أنها ممارسة تعليمية فعالة. تدرس المدرسة استخدام هذا النهج لدعم الدروس أثناء التدريس فى الأعوام المقبلة
كيف الحال؟	يتصرف أولياء الأمور بصورة جيدة، فى انتظار انتهاء هذا الوضع الحرج حتى يتمكنوا من استئناف حياتهم العادية. كان أحد أولياء الأمور مريضًا وطلبت تأجيل الواجبات الدراسية الخاصة بابنها	نتمنى الصحة والسلامة إلى كل أولياء الأمور
المرحلة الإعدادية	رد فعل أولياء الأمور	إستجابة المدرسة
البدء فى	لا تعليقات	بشكل عام ، يقوم أولياء الأمور بعمل جيد والطلبة يفقدون المدرسة كثيرًا
التوقف عن	إعطاء الكثير من الواجبات الدراسية والواجبات المنزلية خاصة فى أيام رمضان	قامت المدرسة بالفعل بتخفيض كمية CW ، HW
	فى بعض الأحيان يتم إرسال الكثير من الواجبات	هذا الأسبوع هو الأسبوع الأخير لطرح أعمال

دراسية جديدة. الواجبات الدراسية مقتصرة على CW 1 ، HW 1 ، واختبار (QUIZ) أسبوعياً لكل مادة	الدراسية للطلاب	
التواصل في الدعم والملاحظات المقدمة من قبل المدرسين والإدارة	تواصل ما نقوم به. جلسات zoom ، والجدول الدراسي ، والرد على الطلاب. إنهم راضون تماماً	الإستمرار في
بدأت مس منى شعبان في إعطاء جلسات zoom إضافية للطلاب المتعثرين في مادة العلوم	نواصل ما نقوم به جلسات zoom ، والجدول الدراسي ، والرد على الطلاب ، والتواصل مع أولياء الأمور. إنهم راضون جداً	
تم تخفيض كمية HW و CW إلى CW 1 و HW1 في الأسبوع لكل طالب لتخفيف بعض من الضغط. تم إيقاف مواد الرسم ، والتربية البدنية والموسيقى كذلك.	يشعر الطالب وأولياء الأمور بالإجهاد والتحميل بأعباء كثيرة خاصة في أيام رمضان لأنها قصيرة ولا يمكنهم النوم بما فيه الكفاية. أصبح الضغط أكثر هذه الفترة لأنهم يقيمون في المنزل ولا يمكنهم القيام بأي أنشطة أخرى.	كيف الحال؟
هذا الأسبوع هو الأسبوع الأخير لطرح أي موضوعات جديدة. نأمل أن يكون الضغط أقل حيث يركز الطلاب على المشاريع	بعضها جيد ويستمتع بالبقاء في المنزل. بدأ البعض يشعرون بالتوتر والملل والتعب ويحتاجون إلى إنهاء العام الدراسي في أقرب وقت ممكن	
<b>إستجابة المدرسة</b>	<b>رد فعل أولياء الأمور</b>	<b>المرحلة الثانوية</b>
يتم إرسال تقرير أسبوعي من قبل المشرف المسؤول عن مراقبة Renweb إلى مس دينا ومس ريهام للتأكد من تحميل جميع الدرجات على Renweb	أولياء الأمور والطلاب راضون عن الخدمات التي يقدمها المدرسين. الآباء قلقون بشأن تأخير دخول الدرجات على Renweb	البدا في
يركز الطلاب على مشاريعهم في الوقت الحالي	لم يتم ذكر شيء	
لسوء الحظ ، حدث هذا عدة مرات مع بعض المدرسين بسبب مشكلات في شبكة الاتصال بالإنترنت. واجه عدد قليل من المدرسين هذه المشكلة قبل توقيت الجلسة مباشرة ، ومع ذلك ، فقد أعادوا تحديد موعد جلسة تعويضية. ستكون مس ريهام الحسيني مسؤولة عن جلسة الرياضيات المباشرة للصف الثالث الإعدادي بسبب الحالة الصحية السيئة لمس سمر	إرسال إشعار قصير جداً لإلغاء الجلسة المباشرة للطلاب	التوقف عن
أرسل المدرسون أسماء الطلاب الذين تأخروا في تقديم الواجبات الدراسية بالإضافة إلى أولئك الذين فاتتهم المشاركة في (QUIZZES) المتأخرة. اتصلت مس رنا بأهالي الطلاب للتأكيد على أهمية إتمام الإختبارات المتأخرة خلال الأسبوع الذي يبدأ من 17 إلى 21 مايو	يشعر الطلاب بالارتباك هذا الأسبوع حيث تم تخصيصه لمشاريع اللغة العربية ، و تقديم المسودات الأولية للمواد الأساسية ، وكذلك فرصة لإعادة الاختبارات (QUIZZES) المتأخرة. تأخير إدخال بعض الدرجات على Renweb حيث يحتاج الطلاب إلى معرفة الاختبارات التي يجب تعويضها	
يجب على المدرسين مواصلة مقاطع الفيديو المسجلة لتوجيه طلابهم خاصة أثناء مرحلة المشاريع	مقاطع الفيديو المسجلة التي يقوم المدرسين ببيتها مفيدة جداً بالإضافة إلى جلسات Zoom المباشرة أولياء الأمور راضون للغاية ويقدر الجهد الكبير الذي بذله المدرسون لتقديم الأهداف التعليمية الرئيسية لطلابهم	الإستمرار في
ستواصل مس رانا متابعة الحالة النفسية	كونك في الحجر الصحي في المنزل أمر ممل	كيف الحال؟



والصحية لطلاب المرحلة الثانوية	للغاية لأولياء الأمور والطلاب أيضًا. نأمل أن تنتهي هذه الأزمة بأمان	
ستواصل مسرنا متابعة الحالة النفسية والصحية لطلاب المرحلة الثانوية	يفتقد الطلاب حضور دروسهم داخل المدرسة مع المدرسين وزملائهم أيضًا. إنهم يتمنون بشدة العودة إلى المدرسة	